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CKyniUTHHA MPHE rOPi pnibMS^^tAtTENCA.

ripeAcjeAHMKY AhaphJh MaHAMhy

y CK/iaAV ca R/iaHOM 187 floc/ioBHKKa CKynujTMHe l4pHe Pope o6aBjeujTaBaM0 Bac A3 ^a 
HeTBpToj - noce6Hoj cjeAHnuH Plpsor peAOBHor aacMjeAaHaa y 2024. toahhii, nocBeTieHoj 
npe/wMjepcKOM caTv m noaiaHMHKMw nMTaH.MMa na OAPefjeHy reiwy, nHtaite npeACjeAHWKy 
B;iaAe, rocnoA^Hy MM/iojKy Cnajtihy y hmb Kny6a nocnaHMKa BBLtP-HCA nocraBMTM OB;iaujfieHM 
npeAcraBHMK, noc/iaHMK A^jan BypoBMh.

C noLUT08aH>eM,

noAropML^a,
6. Maj 2024. roAMHB

UJe^) K/iyOa noc;iaHMa BEAP-HCA 
PaAYHWMh
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CKynUJTMHA I4PHE rOPE

ripeAcjeAHHKv AhapmJm MaHAHfiy

Ha ocHOBy M/iaHosa 187 m 188 Ploc/iOBHHKa CKyniuTHHe Upne Tope, npeAcjcAHUKy B/iaAe UpHe 
Tope nocras/baM c/beAshe

nOC/IAHMMKO nHTAH>E

rioiuTOBaHH npBMMjepy,

KvsajTCKM HHBecTMTop, OAHOCHO, KOHSopMMjyiM "Northastaf i "Equest Capital Limited Jersey" 
KojM je Tpe6a/io a3 MsrpaAH TypwcrimKM KOMRAeKC "MoHTpoce" noKpeHyo je apdiirpaxty 
npoTMB ApMaBe UpHe Tope.
Ko/iHKa je spnjeAHOCT OAuiTerHor aaxrjesa h mra Je h>hxo80 o6pa3;)o>KeH>e aa noKpera^be 
apdMTpamHor nocrynKa? fia /ih hmb nponycra APwase y obom c/iyMajy m oHeKyJeTe na ab 
MCxoA apBHTpawe 6yAe y KOpncr APMase? KaAa je noKpeHyra ap6MTpa>KHM nocrynaK m ujra cy 
OA oBaeeaa npeABn^eHMX npojeKTOM B^iaAa h OnuirnHa Xepqer Hobm HcnyHii;ie?
Aa nvt ce HaMehe 3aKA>yHaK Aa je naa OBor HeycnjeiuHor npojeKra 6m;io aaKy/iMCHHx paAHiH 
noseaaHHx ca TaAaiuibOM Bnaujhy?

06pa3;io>KeH>e nmaHja hy asth Ha caMoj cjeAHMiJ,M. 
OACOBop rpawHM h y nkicaHoj 4)opmh.

noAropHi^a,
6. Maj 2024. roAHHe

lOiaHHI
flejai 7>081
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Podgorica, 07.05.2024. godine

Klub poslanika ZBCG • NSD 
Poslanik, g-din Dejan Durovid

PITANJE
Kuvajtski investitor, odnosno konzorcijum „Northstar‘‘ i „Equest 

Capital Limited Jersey" koji je trebalo da izgradi turistidki kompleks 

„Montrose" pokrenuo je arbitrazu protiv drzave Crne Gore.
Kolika je vrijednost odstetnog zahtjeva i sta je njihovo obrazlozenje 

za pokretanje arbitraznog postupka? Da li ima propusta drzave u ovom 
slucaju i ocekujete li da ishod arbitrage bude u korist drzave? Kada je 
pokrenut arbitrazni postupak i sta su od obaveza predvidenih 

projektom Vlada i Opstina Herceg Novi ispunile?
Da li se namece zakljucak da je iza ovog neuspjesnog projekta bilo 

zakulisnih radnji povezanih sa tadasnjom vlascu?

ODGOVOR
Uvazeni poslanice Durovicu,

U pravu ste. Kabinetu predsjednika Vlade Crne Gore, 22. februara 
2024. godine, dostavljen je zahtjev za pokretanje arbitraze, za projekat 
„Montrose'' (sada projekat "Ritz Carlton Montenegro"), ciji potpisnici su 
Vlada Crne Gore i Konzorcijum Northstar d.o.o. i Equest Capital Limited, 
preko pravnog zastupnika Schonherr Rechtsanwalte GmbH and 

Schonherr si Asoccciatii SCA.

Naime, zahtjev za pokretanje postupka arbitraze, kako je 
navedeno u pomenutom obracanju, dostavljen je iz razloga 

potencijalnog krsenja odredbi iz Ugovora o dugorocnom zakupu od 11. 
septembra 2009. godine, koji je ispred Vlade potpisao tadasnji 
potpredsjednik Igor Luksic.
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Upucenoj inicijativi za pokretanje postupka arbitraze prethodilo je 

Obavjestenje o raskidu predmetnog ugovora, u skladu sa clanom 31 
Ugovora o dugorocnom zakupu zemljista, koju je kompanija 
"Northstar" d.o.o., u ime Konzorcijuma "Northstar" d.o.o. i "Eques 
Capital Limited", aktom od 22. jula 2022. godine, dostavila Ministarstvu 
finansija, kako su naveli, zbog krsenja odredenih ugovornih odredbi od 
strane Vlade Crne Gore, medu kojima su i izgradnja i povezivanje 

infrastrukture vezano za predmetnu lokaciju.
Nadalje, crnogorska javnost je sa postupkom upoznata u 

prethodnom periodu, imajuci u vidu da je na sjednici Vlade Crne Gore 

od 15. septembra 2022. godine, razmatrana Informacija o obavjestenju 
0 raskidu pomenutog ugovora. Vlada je tada donijela Zakljucke i 
zaduzila Ministarstvo finansija da u saradnji sa Ministarstvom 
ekonomskog razvoja, Zastitnikom imovinsko pravnih interesa, 
Agencijom za investicije Crne Gore, Ministarstvom kulture i Upravom 
za zastitu kulturnih dobara, formira Operativni tim koji ce se baviti 
rjesavanjem otvorenih pitanja u vezi sa Ugovorom iz 2009. u cilju 

nastavka realizacije Projekta u obostranom interesu.
S tim u vezi, vodeni su pregovori sa predstavnicima investitora, u 

cilju nastavka realizacije investicije, na kojima nije doslo do dogovora.
Imajuci u vidu da nije postignuto saglasje za dalju realizaciju 

pomenutog ugovora, izvjesno je bilo pokretanje postupka arbitraze od 

strane zakupca.
U odnosu na Vase prvo pitanje, ukazujemo da u ovom momentu 

ne mozemo predvidjeti vrijednost odstetnog zahtjeva, imajuci u vidu da 
suprotna strana u odstetnom zahtjevu trazi i izgubljenu dobit, a koja ce 
se utvrdivati u naknadnom postupku od strane vjestaka fmansijske 
struke. Tuzilac je u obrazlozenju naveo, izmedu ostalog, sljedece 

razloge:
> da nije ispostovana obaveza tuzenog odnosno drzave da u 

saradnji sa Opstinom Herceg Novi izgradi i poveze javnu 

infra strukturu;
> da nije ispostovana obaveza tuzenog da usvoji prostorno plansku 

dokumentaciju za predmetni lokalitet a koja obaveza je bila 

orocena na 6 mjeseci od usvajanja u Skupstini Crne Gore;



> da je tuzUac ispunio svoju obavezu u pogledu izmirenja obaveze 
placanja zakupnine za period od deset godina unaprijed, dok je 
bio sprijecen da realizuje aktivnosti po projektu, u smislu 
podnosenja zahtjeva za izgradnju i zapocinjanje gradevinskih 

aktivnosti, obzirom da tuzeni i opstina bili duzni da pokrenu 
izgradnju i povezivanje infrastukture na lokaciju;

> da je tuzilac u septembru 2018. godine zatrazio izdavanje 
urbanisticko tehnickih uslova, a u odnosu na koji zahtjev je 
konstatovano da je prije aktivnosti po pitanju izrade tehnicke 
dokumentacije potrebno dobiti saglasnost na HIA [Heritage 
Impact Assessment) studiju;

> da je Uprava za zastitu kulturnih dobara 17. aprila 2019. godine, 
imenovala tim kojm je dat rok od 90 dana da zavrsi predlog 
analize HIA studije, u odnosu na sta je predlog pripremljen godinu 

dana kasnije, u maju 2020. godine, a koji je kasnije proslijeden 

dalje na prosljedivanje nadleznim tijelima;
> da misljenje UNESCO-a nije obezbijedeno, pa konacno odobrenje 

na HIA [Heritage Impact Assessment) studiju nije dato;
> da je tokom 2021. i 2022. godine, tuzilac redovno obavjestavao 

tuzenog da kasnjenja u zapocinjanju izgradnje infrastrukture, 
predstavljaju krsenje odredbi Ugovora;

> da je tuzilac 22. juna 2022. godine, izdao obavjestenje o raskidu, 
zbog visebrojnih i kontinuiranih povreda garantovanih prava;

> da je 22. novembra 2022. godine, odrazan prvi sastanak, na 
zahtjev tuzioca, te da ni nakog toga nije bilo pomaka u rjesavanju 
nastale problematike.

Shodno gore navedenom, tuzilac je pokrenuo postupak arbitrage, 
s obzirom na to da cijeni da ima pravo na povracaj ulaganja, naknadu 

stete i gubitaka.
Vazno je istaci da je za rjesavanje spora po dogovoru nadlezan Sud 

za medunarodnu arbitrazu u Londonu i da se koriste pravila suda za 

medunarodnu arbitrazu.
U odnosu na pitanja da li je bilo propusta od strane drzave u ovom 

sluacju, te eventualnom ishodu spora, kao i sta su od obaveza 
predvidenih projektom realizovale Vlada i Opstina Herceg Novi, 
ukazujemo da je Ministarstvo prostornog planiranja, urbanizma i 
drzavne imovine, vec u proceduri pripreme javnog poziva domacim



i medunarodnim advokatskim kancelarijama za zastupanje Crne 
Gore u arbitraznom postupku, a ciji zadatak bi bio da izradi pravnu 
analizu slucaja, nakon cega bi imali cjelovitiju sliku i pregled 
stvarnog stanja cinjenja odnosno necinjenja, obije ugovorne strane, 
sto predstavlja osnov za dalje odredivanje u ovom postupku.

Postovani poslanice Durovic,
Da li je bilo zakulisnih radnji ili ne i da li se te radnje mogu 

pripisati tadasnjoj vlasti pokazace analize koje ce biti sacinjene, ali i 
sam ishod arbitraznog postupka.

Ono sto je indikativno je cinjenica da je potpisnik ugovora Igor 
Luksic, u periodu nakon sto je Ugovor stupio na snagu bio i premijer, 
a njegova partija na vlasti sve do 2020. Ipak za to vrijeme, nije 
uradeno prakticno nista kako bi se ispostovale obaveze iz ugovora.

Konkretno, cinjenica da od 2009. do 2022. [13 godina!?) nije 
izgradena niti povezana javna infrastruktura je neprihvatijiva i salje 
pogresnu sliku o Crnoj Gori kao zemlji u kojoj zelimo da vidimo veci 
broj direktnih stranih investicija. Takav imidz moramo odmah 
mijenjati, a ambicioznim planovima o izgradnji infrastrukture, vec 
smo poslali jasnu poruku kredibilnim investitorima, o novoj eri u 
razvoju Crne Gore.

U tom kontekstu ova Vlada ima obavezu da jaca kapacitete organa 
drzavne uprave, koji su prvi u liniji pozvanih za stvaranje uslove za 
rast investicija. Moramo uraditi sve da ispunimo potpisano, ali i 
mnogo vise od toga, kako bi zadrzali postojece i privukli nove, 
ozbiljne investitore. Crna Gora je zaista zemlja velikih mogucnosti, a 
mi radimo na tome da kroz ogroman rad u jacanju vladavine prava 
stvorimo pravnu sigurnost, kako bi investitori ulozili kapital u nasu 

drzavu.
Svakako ukoliko u postupku, koji je pred nama, bude ocigledno da 

postoje indicije o nekim nedozvoljenim postupanjima mi cemo kao 

odgovorni ljudi obavijestiti nadlezne istrazne organe.

S postovanjem,

PREDSJEDNIK 
mrMilojko Spaii^


